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Hogyan élte meg a rendszerváltás 
kezdetét Szirbik Imre, aki előbb a 

városi tanács pénzügyi osztályvezetője, 
későbbi tanácselnök, majd 25 éven át 
Szentes Város Polgármestere, október 
23-ától városunk díszpolgára. Érdeklő-
désemre azt mondta, hogy a rendszervál-
tást megelőző „erjedési folyamat” már az 
1980-as évek közepén elkezdődött. Ez az 
idő az, amikor az ún. „háborús nemze-
dék” nyugállományba vonult. Ők voltak 
azok, akik túlélték a háború frontvona-
lát, belesodródtak a Rákosi-korszakba, a 
maguk álmaival, reményeivel formálták, 
vagy szemlélték 1956 eseményeit, s az-
után végre megállapodhattak. Most azonban a helyükbe lépett egy 
fiatal nemzedék, zömében egyetemi végzettséggel, nyelvismerettel 
rendelkeztek, és jelentős rálátásuk volt a világ dolgaira. Kiemel-
kedik közülük Németh Miklós, és az általa vezetett reform szárny, 
megélve persze a maguk lázadását.

* * *
- Gyermekként kiegyensúlyozott időszaknak éltem meg az 1970-

es éveket. Ön hogyan emlékszik vissza erre az időre? 
- A ’70-es éveket Magyarország legjobb korsza-

kának tekintem, hiszen volt reális esély, lakáshoz 
jutni, és a biztonságos élet feltételei adottak voltak. 
Viszonylag kiegyenlítődött a társadalom és fontos 
értékként létezett a szolidaritás. Ezért hívták „em-
ber arcú” szocializmusnak a rendszert. Azután las-
san kezdett kinyílni a világ a világútlevéllel, leg-
alábbis jogilag, és jött a Gorenje időszak. Az igazi 
nagy fordulatot az erjedési folyamatban Gorbacsov 
színrelépése jelentette az 1980-as évek közepén, 
míg a másik, ami figyelmeztetett a változás idő-
szerűségére, a lengyel események. Emlékszem 
1988-ra, amikor az első ünnepi beszédet mondtam 
tanácselnök-helyettesként. Ezekre az évekre vonat-
kozóan írta alá az első fegyverzet leszerelési szerző-
dést Gorbacsov és Reagen elnök. Akkor „jött be az 
ablakon” először olyan levegő, amire úgy mondtuk: 
Ezt vártuk! Ekkor rengeteg álommal, lelkesedéssel, 
fiatalos lendülettel kezdtük el formálni a jövőt. Az 
állampárt képes volt megújulni és „kinyitni az abla-
kot”, megadta azt az „alapfuvallatot”, amivel a vál-
tozás folyamata elindulhatott. Megnyugtatóvá vált 
az a tudat, hogy már nem tér vissza 1956 és az orosz 
tankok. Sok erőt adott ez mindenkinek. 

- Van egy története, amit most már többekkel meg mer osztani. 
Miért is olyan különleges ez a 
történet? 

- 1989 októberében, 
egy hétfői napon, ahogy 
minden hétfőn, számom-
ra a focié volt a főszerep. 
Németh Miklós, köny-
vében kicsit másként 
emlékezik vissza a Mun-
kásőrség leszerelésére, 
én azonban így, ahogy 
elmondom: 1989. októ-

ber 21-én lépett hatályba a Munkásőrség jogutód 
nélküli feloszlatásáról szóló törvény. Rejtjelezett 
fax-ban értesítettek, mint tanácselnököt, egyben a 
Védelmi Bizottság elnökét, és nem sokkal ezután 
Juhász József ezredes és Gergely József alezredes 
megérkezett a paranccsal. Úgy rendelkezett ugyanis 
a törvény, hogy ahol katonaság volt, ott a helyőr-
ség parancsnoknak kellett végrehajtani a Védelmi 
Bizottság elnökének felügyeletével és a Védelmi 
Bizottság elnökének kellett a jelentést aláírnia. A 
focinak egy kis időre vége szakadt. Bevallom, fél-
tem, mert szokatlan eljárásba csöppentem. Nem is 
jártam korábban azon a folyosón, ahol a Munkásőr-
ség tevékenykedett. Fogalmam sem volt, mennyi és 
milyen fegyvereik vannak. Hogyan fognak reagálni 
a parancsra, amit később, éppen időben, a megye 
is megerősített. Végül gond nélkül végrehajtotta a 
honvédség a leszerelést és utánam hozták a jelen-
tést a tornaterembe, ahol fociztunk és én aláírtam. 
A többiek így tudták meg, hogy leszerelt a mun-
kásőrség. 

- Tanácselnöki időszaka alatt mit tart kiemelkedő eredménynek? 
- Kevesen tudják, vagy emlékeznek már rá, hogy 

a távhívó rendszer 1990 májusában indult, tanácsel-
nöki ténykedésem utolsó időszakában avattam fel a 
crossbar telefonközpontot. Ahhoz, hogy telefonhá-
lózat legyen a városban 1 éven belül, 1000 állomás-
sal, ahhoz 30 millió forintot össze kellett szedni. 
Akkor az átlagos havi fizetés 3000-4000 forint volt. 
Abban is megmutatkozott a közösség ereje, hogy 
két hét alatt befizette a rá eső részt a lakosság. 

(Folytatjuk!)                               Lejegyezte: Dömsödi Teréz
(Fotó: 1981. A Rákóczi utcai Óvoda bővítésének átadása. 

Forrás: Szentes Városi Könyvtár digitalizáló műhelye.) 

Időcserepek 22. - 30 éve történt: Generációváltás, vagy korszakváltás? – II/I. 

AMI A FUVALLATTAL ÉKEZETT…

Szentes Város Képvise-
lő-testülete október 29-ei 
ülésén tárgyalta a Szentes vá-
ros turisztikai és marketing in-
tézkedési terve (2021-2024) 
előterjesztést.

A képviselő-testü-
let szeptemberi ülésén 
fogadta el az Idegen-
forgalmi és marketing 
koncepciót azzal a kité-
tellel, hogy részletes in-
tézkedési terv is készül-
jön a legfontosabb célok 
és feladatok meghatáro-
zásával. A képviselők 
most ezt a 24 oldalas 
kiegészítő előterjesztést 
fogadták el, egyetlen 
módosítással, miszerint 
Szentesen a sportturiz-
mus élvez első számú 
prioritást, beleértve az 
edzőtábor turizmust is. 

Hajós Viktória idegen-
forgalmi és marketing 
referens, érdeklődé-
sünkre elmondta, hogy 
internetes felméréssel 
igyekeztek a szakma 
képviselőinek igényeit, 
véleményét feltérképez-
ni. Ebből a felmérésből 
az derült ki, hogy leg-
inkább a szállásadók 
töltötték ki a kérdőívet, 
s közülük is a legtöbben 
az edzőtábor turizmust 
erősítenék. Úgy ítélik 
meg, hogy az internetes 

közösségi média, vala-
mint a szakmai portá-
lok a legjobb felületei a 
marketingnek. 

- Jól sikerült a szep-
tember végén rendezett 
kerekasztal egyeztetés 
a szállásadókkal. Sokan 
eljöttek, interaktív lég-
kör alakult ki. Többen 
felvetették egy központi 
honlap szükségességét, 
és komoly vita alakult ki 
a tourinform iroda létjo-
gosultságáról. A Város-
marketing Iroda állás-
pontja az a kérdésben, 
hogy a Szentes Ház ezt 
a funkciót be tudja töl-
teni, és az internet adta 
lehetőségeket kihasz-
nálva, sokrétű és gyors 
információáramlás biz-
tosítható. A kerekasztal 
egyeztetéseket félévente 
szeretnénk megismétel-
ni. 

- Látható-e már, hogy a jövő 
évi költségvetésben mekkora 
összeg szerepelhet a városmar-
ketingre? 

- Sajnos nem, ezért 
nem lehet évekre előre 
tervezni. Az elkövet-
kező két évben, 2021 
és 2024 között évente 
három alkalommal sze-
retnénk országos médi-
ában megjelenni, előny-
ben részesítjük továbbá 
a turisztika szaklapok, 

turisztikai Facebook 
csoportok által kínált 
lehetőségeket. Aktív 
turisztikai kiadványok-
kal szeretnénk ellátni a 
szolgáltatókat, és elő-
segíteni közöttük az 
együttműködést. Össze-
állítottunk egy új prog-
ramcsomagot, amely-
ben a fiatalos lendület 
és a hagyománytisztelet 
egyaránt meghatározó, 
tükrözi a helyi családok, 
közösségek igényeit, a 
sportolók lehetősége-
it, és ott van mögötte a 
lokálpatrióta gondolko-
dás. Bízom benne, hogy 
lesz elég forrásunk, 
amiből az intézkedési 
tervben vállaltakat sike-
rül teljesíteni. 

Kép és szöveg: dite
A felvétel az idei Télbúcsúz-

tató Karneválon készült. 

Helyi turisztikai és marketing intézkedési terv

ELFOGADTA A TESTÜLET
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A Csongrád Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 
az idei évben is meghirdette mesterképzéseit. Eb-
ben az évben 5 szakmában összesen 31 fő vesz részt 
a tartalmilag megújult, továbbfejlesztett oktatáson. 
A képzés kulisszái mögé 2020. október 30-án pén-
teken pillanthattak be a sajtó képviselői és a meghí-
vott vendégek Szegeden, a Bodrogi Bau Építőipari 
és Szolgáltató Kft. telephelyén, ahol a kőművesek 
képzése folyik.

Gazdasági önkormányzatunk a járványhelyzet 
miatt augusztus végén indította el erre az évre ter-
vezett csoportjait. Ekkor összesen 12 autószerelő, 
6 autóelektronikai műszerész, 8 gázfogyasztóbe-
rendezés- és csőhálózat-szerelő, illetve 5 kőműves 
kezdte meg tanulmányait.

A már szakmával és legalább 5 éves szakmai gya-
korlattal rendelkező jelölteknek mind gyakorlati, 
mind elméleti vizsgákon kell bizonyítaniuk tudásu-
kat. A mestervizsgára felkészítő képzés időtartama 
180 óra, mely 30 óra vállalkozási ismeret, illetve 
40 óra pedagógia mellett 110 szakmai órát foglal 
magában.                                                               M.I.

GYAKORLATI KÉPZÉSEN 
A MESTERJELÖLTEK

Október 12-én Szabó Zoltán Ferenc polgármester fo-
gadta a hívatalban a KONTASET Kft. vezetőit, 
akik a sajtónyilvános találkozón beszámoltak arról, 
hogy napjainkban, a világjárvány idején az általuk 
kifejlesztett és gyártott hőmérőkapuk, levegőtisztí-
tó berendezések, beléptető rendszerek telepítésével 
szolgálják a lakosság egészségének megóvását. 

A helyi innovációról részletesen is beszámolt 
Fórizs Zoltán ügyvezető igazgató, és elmondta, hogy 
immár 180 oktatási intézményben szerelték fel a 
lázmérőkapukat. A két féle berendezést működés 
közben is megtekinthettük. 

Az ügyvezető igazgató arról is szólt, hogy beren-
dezéseiket önköltségi áron értékesítve, a COVID-19 
járvány elleni küzdelemben társadalmi szerepválla-
lásukat igyekeznek növelni. Tényleges céljuk, hogy 
minél kevesebben betegedjenek meg. 

Szabó Zoltán Ferenc polgármester a céggel kötött 
együttműködésről tájékoztatott. Elmondta, hogy a 
Szentesi Sport- és Üdülőközpontban elhelyezték a 
beléptetőkaput, valamint a soron következő városi 
nagyrendezvények helyszínén is szolgálatot teljesít 
majd egy ilyen berendezés. Biztosítanak továbbá 
egy bemutatótermet a cég számára, ahol  a fejlesz-
téseik megtekinthetők.                       (Kép és szöveg: dt.)

SZENTESI INNOVÁCIÓ 
SIKERE

Született a 42. héten: Őze Krisztián és Boros Andre-
ának (Szentes) DOMINIK KRISZTIÁN, Földvári- 
Nagy Zoltán és Busi Nikolettának (Szentes) ZOÉ 
LILLA, Sarnyai Igor és Andó Rózsának (Csongrád) 
MIRA, Szemerédi Zsolt és Tóth Tünde Mártának 
(Csongrád) ZSOLT nevű gyermeke. 

Házasságot kötött: Sós József Zsolt és Lövei Nikoletta 
Éva. Doma Csaba Dániel és Szécsi Mónika (Szen-
tes). Czakó Balázs és Vida- Szűcs Kitti (Szentes). 

Elhunyt: Dallos-Szilágyi Imre, Vig Ilona (Gömöry 
Árpádné), Varga Sándor, Aradi Erzsébet (Arató La-
josné), Balázs Rozália, Kómár Terézia (Lippai Jó-
zsefné) szentesi és Szólik Katalin (Dr. Gál József-
né), Tari Éva csongrádi lakosok. 

Született a 43. héten: Chemez Árpád és Fábián An-
géla Ilonának (Szentes) ÁRPÁD BENCE, Kovács 
Lajos és Gránicz Hajnalkának (Szentes) SIMON, 
Harsányi László Dávid és Hidasi Laurának (Szen-
tes) BORKA, Ujszászi Zsolt és Fülöp Enikőnek 
(Csongrád) HUNOR, Kozma Lajos és Sinkó Kit-
tinek (Csongrád) DÁVID NOLEN nevű gyermeke. 

Házasságkötés ezen a héten nem történt. 
Elhunyt: Szabó Zsuzsánna (Kertész Farkas József-

né) és Palocsay Ilona (Tofán Antalné) szentesi la-
kosok. 

CSALÁDI ESEMÉNYEK 
42-43. HÉT

A Nagy Ferenc utcai HACS (Helyi Akció Cso-
port) irodája lett a szentesi civil szervezetek köz-
ponti közösségi helye. A helyi egyesületeket, ala-
pítványokat képviselő civil tanács részéről már több 
mint 1 éve felmerült az igény, hogy legyen olyan 
irodahelyiség a városban, ahol találkozhatnak, 
megbeszéléseket tarthatnak. A város szívében nyílt 
most erre lehetőség.  

Október 10-én bemutatkozó kiállítással és kultu-
rális műsorokkal vette birtokba 10 aktív szervezet a 
helyszínt. Városunkban mintegy 100 civil szervezet 
tevékenykedik, említette Kiss Csaba István alpolgár-
mester megnyitó beszédében, amikor hangsúlyozta, 
az önkormányzat többféle módon segíti a szerveze-
tek működését és programjait, pl. az ingyenes vagy 
kedvezményes helyiséghasználattal, a képvise-
lő-testület szakbizottságai által kiírt pályázatokkal, 
ám mégis a legjelentősebb forrássá vált napjaink-
ban a képviselői keretösszegekből folyósított vissza 
nem térítendő támogatás. A kulturális, karitatív és 
sport szervezetek nagyon sokat adnak hozzá váro-
sunk értékeihez. 

Legutóbb, október 26-án a működést érintő aktu-
alitásokról hallgathattak előadást az érintett szerve-
zetek képviselői.                                 Kép és szöveg: te.

EGYÜTT A CIVILEK

Ebben az évben először áll 
rendelkezésre 1.5 millió forint 
összegben Lapistó, Magyartés 
és Kajánújfalu fejlesztésére a 

képviselő-testület által jóváhagyott forrás. Agócs Lászlóné, a 10. 
sz. választókerületéhez tartozó Lapistón a kultúrház belső felújítá-
sára fordította az önkormányzati támogatást. 

A megújult közösségi tér megnyitó ünnepségét a 
helyieknek szánt egészségnappal egybekötve ren-
dezik november 7-én délelőtt. Közreműködik az 
Egészségfejlesztési Iroda, a Gyógyszerész a Ház-
nál szolgáltatás. A programot a Mosolygósabb 
Régióért Egyesület is támogatja. Az egészségügyi 
szűrések mellett lesz előadás, tanácsadás, kézmű-
ves foglalkozás és egy új, egészséges lepényfélét is 
megkóstolhatnak a résztvevők.  

EGÉSZSÉGNAP 
LAPISTÓN

A Szentes Városi  
Könyvtárban november 
3-án 18 órától a Filmklub 
programján Axelle 
Ropert: Szemem fénye 
c. romantikus vígjátékát 
nézhetik meg. 

A film két fiatalról 
szól, akik ugyanabban a 
házban laknak. Gyakran 
találkoznak a liftben, de 
a fiú nem veszi észre, 
hogy a lány vak. Félre-
értések egész sorozata 
történik közöttük, míg 
egészen ellenszenvessé 
válnak egymás számára. 
Azonban a film végére 
kiderül, hogy közös tör-
ténetük során vajon vég-
leg elválnak egymástól, 
vagy együtt folytatják-e 
az életüket?

SZEMEM 
FÉNYE

Szentesen az október 23. ünnepség keretében 
került sor a város legrangosabb kitüntetése-

inek átadására. Ez az ünnepség a képviselő-testület 
döntése szerint március 15-én lett volna esedékes, 
azonban a koronavírus miatt akkor elhalasztották. A 
Szentes Városért Emlékérmek átadásáról tudósításunk 
a http://www.varosivisszhang.hu/?p=39969 linken 
található. A következőkben a Szentes Város Díszpol-
gára címmel kitüntetettek méltatásaiból idézünk. 

Szentes Város Képviselő-testülete 
Szentes Város Díszpolgára címet ado-
mányozott Károlyi László, a Legrand Zrt 
vezérigazgatója részére. Horváth Ist-
ván, a cég vezetésében elődje, díszpol-
gár társa méltatta a munkásságát. „Ká-
rolyi László 27 éve részese városunk 
gazdasági és közéletének, a Legrand 
vezetésének. Ezt a 27 évet végig a cég 
fejlesztésében, irányításában töltötte, 
2004 óta teljes felelősséggel a vállalat 
vezérigazgatójaként. A munka mellett 
folyamatosan képezte, képzi magát.” 
Elvégezte, többek között a Thunderbird 
Üzleti Stratégia képzését az amerikai 
Phoenixben. Számos korábbi elisme-
rései mellé tavaly  megkapta az „Év 
Vezérigazgatója” elismerést Innováció 
kategóriában. Eddig három könyvet írt, 
a harmadik 2019-ben a Crenchmarking  
című könyve, a vállalati kultúrában az 
innováció és kreatív szemlélet kialakí-
tásának az úttörője.

Károlyi László a Díszpolgári címet a 
Legrand Zrt, és személyes helyi társadal-
mi szerrepvállalásaiért is kiérdemelte. 

Szentes Város Díszpolgára lett Szirbik 
Imre, városunk nyugalmazott polgár-
mestere, akinek 3 évtizedes közszol-
gálati tevékenységét, városunkért  és 
a megyében végzett munkásságát is-
merte el a képviselő-testület. Prof. Dr. 
Homoki-Nagy Mária egyetemi tanár, 
díszpolgártársa Laudatiojából idézünk: 
... „Szirbik Imre pontosan tudta, hogy 

egyedül nem, de társak-
kal, összefogással sok-
kal több mindent el lehet 
érni. Nyitott szívvel for-
dult mindenki felé. Még 
1990 előtt, ő volt az első 
tanácselnök, aki leült a 
keresztény felekezetek 
akkori lelkipásztoraival - 
Imre Ernővel, Vági Lász-
lóval, Halasi Endrével, 
Imrényi Tiborral, Gilicze 
Lászlóval - s megkérdez-
te tőlük, hogyan látják a 
város jövőjét. A beszélge-
tés eredménye, ha nem is 
azonnal, de szárba szök-
kent, amikor a reformá-

tus felekezet képviselőivel összefogva, 
együtt pályáztak a Nagytemplom fel-
újításáért, amely programba beleillett a 
Megyeháza megújítása is. Nemcsak az 
épületek újultak meg, hanem a falakon 
belül megvalósuló ötletek, elképzelé-
sek, programok.

Szirbik Imrének köszönhető, hogy 
hosszú évek kudarcai után megoldást 
találtak a Zsinagóga romos épületének 
feltámasztására, helyet adva a város 
egyik kulturális központjának, a könyv-
tárnak, miközben az izraelita felekezet 
megemlékező helyét is méltón megőriz-
ték. ...”

Posztumusz kapta meg a Díszpolgári 
címet Labádi Lajos nyugalmazott főlevél-
táros, helytörténész. „Szellemi emberek 
esetében - egy szemléletes hasonlattal 
szólva - megkülönböztetünk „pillér-em-
bereket” és „katedrális-embereket”. Az 
előbbiek szívós alkotómunkával, téglát 
téglára rakva építik tudományuk tor-
nyát; az utóbbiak látványos szereplé-
seikkel is megtoldják munkásságukat. 
Azon tűnődtem, - mondta méltatásában 
a munkatárs, egykori diáktárs, Mezey 
László - Labádi Lajos melyik fajta szel-
lemi ember? Ha mindenképp választa-
ni kell, bizonyosan „pillér-ember”, aki 
csakugyan emberi oszlopa a tudomá-
nyos teljesítménynek. De az ő oszlopa 
nem takarásban volt, hiszen az 1990-es 
évektől jól láthatóan a szentesi múlt-
kutatás megtestesítője és népszerűsítő-
je lett. Olyan „pillér-ember” tehát, aki 
nemcsak az alapozásban, de a gótikus 
ív megalkotásában is részt vett, és a 
toronysisak nélküle biztosan nem ke-
rülhetett volna föl a szellemi templom 
legmagasabb csúcsára.”

Összeállította, fotó: Dömsödi Teréz

VÁROSUNK SZOLGÁLATÁBAN
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SZÍNPOMPÁS AZ ŐSZ A 
HEUREKÁBAN!

Várjuk Önt is újdonságainkkal!
Szentes, Kossuth utca 15/A. 
A Kereskedőház emeletén.

https://www.facebook.com/heurekaszentes/
Telefon: 06 30 462 6277

e-mail: heurekaszentes@freemail.hu

Már több mint hetven százalékban elkészültek a Környezeti 
és Energiahatékonysági Operatív Program keretében megva-
lósuló hullámtér-rendezési projekt kivitelezési munkái. A 4 
milliárd forint összköltségű, vissza nem térítendő európai 
uniós támogatás segítségével létrejövő beruházás keretében 
partbiztosításokkal és folyókanyarulat-rendezéssel növelik 
az árvízvédelmi biztonságot az Alsó-Tisza-vidékén. 

Az Országos Vízügyi Főigazgatóság (OVF) 
és az Alsó-Tisza-vidéki Vízügyi Igaz-
gatóság (ATIVIZIG) a mai napon tartott 
eseményen adott tájékoztatást a két szer-
vezet együttműködésében megvalósuló KE-
HOP-1.4.0-15-2015-00003 „VTT Hullámtér 
rendezése az Alsó-Tiszán” címet viselő pro-
jektről, a kivitelezési munkák jelenlegi státus-
záról. 
A Szegeden megrendezett eseményen elhang-
zott, hogy a folyómeder folyamatos változása 
miatt az Alsó-Tiszán néhol már veszélyesen 
megközelítette egy-egy kanyarulat az árvíz-
védelmi töltéseket, így ezeken a helyeken 
elengedhetetlen volt a partvédő művek re-
konstrukciója. A Maroson lévő ferencszállási 
kanyarulat partbiztosítása sem nyújtott már 
kellő garanciát, ezért az árvízvédelmi töltés 

védelmi képességének megőrzése érdekében 
itt is indokolttá vált a beavatkozás. 
A beruházó Konzorcium tájékoztatása szerint 
a kivitelezés a tervezett műszaki ütemterv-
nek megfelelően zajlik, a munkák készültsé-
ge összességében már meghaladta a hetven 
százalékot. A Tiszán az algyői partbiztosítá-
si feladatok nagy része elkészült, a végleges 
helyreállítási munkák vannak hátra. A lúdvári 
partvédelem rekonstrukciója körülbelül a felé-
nél tart, Levelénynél a középvízi mederrézsű 
biztosítását építik, valamint anyagbeszállítást 
és finom földmunkákat végeznek. A Maros 
folyó ferencszállási kanyarulatának rendezé-
sénél a tervezett mederkorrekció teljes egé-
szében elkészült, a régi gátszakaszt pedig már 
teljesen elbontották. A 619 folyóméter hosszú 
új árvízvédelmi töltés építése szintén jó ütem-
ben halad. 
A projekt nyolc dél-alföldi település közigaz-
gatási területére terjed ki, köztük Makó, Sze-
ged, Hódmezővásárhely és Szentes városok is 
érintettek. A munkák befejezése 2021 tavaszá-
ra várható.
A projektről bővebb információt a http://hul-
lamterativizig.ovf.hu/ oldalon olvashatnak.

JÓL HALADNAK AZ ÁRVÍZI BIZTONSÁGOT 
NÖVELŐ MUNKÁLATOK

November 21-ig látogatható a Tokácsli Galériában a XXVI. Al-
földi Fotószalonra érkezett alkotásokból nyílt kiállítás. A Szentesi 
Művelődési Központ és a Szentesi Fotókör közös rendezésében 
meghirdetett pályázatra beküldött alkotások szerzői közül 52 al-
kotó fotóiból jött létre a kiállítás. 

Pályáztak alkotók Lengyelország több városából, 
de pályamű érkezett Szabadkáról, vagy a liech-
tensteini Schellenberg városból és hazánk számos 
pontjáról. Díjazásban részesültek: Szőnyi István 
Budapestről, Sógor András Budapestről, Palotás 
Lehel Debrecenből, Héjja Gabriella, a schellenber-

gi pályázó, Galyasi Géza Attila Esz-
tergomból, Gálos László Salgótar-
jánból, Dudás Szabolcs Budapestről 
és Baloghné dr. Kovács Matild Nyír-
egyházáról. 

A Szentesi Fotókör tagjai közül 
szentesi lakosként vettek részt, ké-
püket kiállításra javasolta a szűri: 
Blaskovics Zoltán, Gálfalvay Hilda, 
Kozma Anita, Lantos Imre, Nagy 
Balázs. 

Az október 23-ai kiállítás megnyi-
tó után mini konferenciát tartottak, 
melynek keretében az első alkalom-
mal díjazott alkotók bemutatkoz-
tak, és Horváth Péter fotóművész, a 
Magyar Művészeti Akadémia tagja 
szakmai ismertetőjére került sor.

A FOTÓSZALON 
ÉS ALKOTÓI

V.V. 

Magyarország Kormánya Emlékbizottságot 
hozott létre az 1989-1990. évi rendszervál-
tás eseményeinek Emlékév formájában történő 
megünneplésére, a korabeli események mind pon-
tosabb feltárására és nemzetközi elismertségének 
gyarapítására. 

Ebbe a programsorozatba illeszke-
dik a MÁV Lendület Nyugdíjasklub 
által szervezett kiállítás, amely a koro-
navírus-járvány miatt a zárt térből egy 
nyitottabb, mindenki számára látha-
tó kirakat tárlatként valósult meg, és 
november 25-ig Szentesen a Kossuth 
utca 12. szám alatt megtekinthető.

A kiállítás valódi helyi összefogás-
sal valósult meg, igyekszik látványo-
san szemléltetni az elmúlt évtizedek 
folyamatait, azt, hogy miért volt szük-
ség a redszerváltásra, milyen átala-
kulások történtek a társadalomban, 

és valójában hova 
jutottak az esemé-
nyek. Olyan kiállí-
tás jött létre, amely 
állandóan bővíthető, 
megújítható lenne, és 
még mindig lehetne 
újabb és újabb arcát 
megmutatni ezeknek 
az időknek. 

Köszönet a közreműkö-
dőknek: Szabó Zoltán 
Ferenc polgármes-
ter, Holman István 
SZVSZ Kft. ügyve-
zető igazgató, Döm-
södi Teréz újságíró, 
Burai László kira-
katrendező, Bogyó 

Sándor történész, Karikó-Tóth Tibor 
iskolaigazgató, Tímár Ferenc informa-
tikus-könyvtáros. Labát László Posta-
történeti Alapítvány, Labátné Nan Pi-
roska , Kuklai Árpád, Varga Mihályné 
- V-Print Stúdió, Szentesi Művelődési 
Központ, MNL CsCsM Levéltára Szen-
tes, Szentes Városi Könyvtár.

A kiállítás létrejöttét támogatták: Szentes 
Közös Önkormányzati Hivatal, Agócs 
Lászlóné önkormányzati képviselő, 
Krausz Jánosné önkormányzati képvi-
selő, Móra József önkormányzati képvi-
selő, Dr. Csíky László orvos-szobrász, 
Dr. Csikai Miklós elnök-vezérigazgató 
Árpád Agrár Zrt., Szentesi Élet, Szente-
si Szuperinfó, Szentes Televízió, Városi 
Visszhang.

A kiállításról Bogyó Sándor történész, tanár tar-
tott ismertetőt. Fotó: Lantos Imre

30 ÉVE SZABADON

Október 17-én tartotta éves közgyűlését a Mozgáskorláto-
zottak Csongrád Megyei Egyesületének Szentesi Csoport-

ja a Móricz Zsigmond Művelődési Házban. A 162 fős csoport 
létszámból szép számmal voltak jelen, őket Fülöp József leve-
zető elnök köszöntötte, Takács Józsefné pedig verset mondott, 
mindenki örömére. 

Lehoczki Józsefné csoport titkár beszámolójában is-
mertette az elnökség munkáját, a tagok feladatait 
és arról is szólt, hogy a taglétszám után 4 fő vehet 
részt a megyei küldöttgyűlés munkájában. Tagjaik 
átlagéletkora jelenleg 67 év, a legfiatalabb tag 13, a 
legidősebb pedig 90 éves. Az év folyamán 27 fővel 
gyarapodott a taglétszámuk. 4 főt sajnos elveszítet-
tek. 

A helyi programokról szólva kiemelte, hogy az 
előző évben a gyógytorna foglalkozás volt a leg-
népszerűbb, 20 új taggal bővültek a foglalkozások 
által. A járvány kitörése előtt a kirándulásokra, 
gyógyfürdő látogatásokra is gyakrabban került sor. 
Idén márciustól azonban szinte a tagok fele vissza-
húzódóbb, de ennek ellenére is képviselték magu-
kat a nagyobb rendezvényeken, mint pl. a „Szeretet 

mindent elfogad”, 
vagy a Lapistói 
Főzőverseny. A 
csoporttagok bő-
víthették isme-
reteiket számos 
ismeretterjesztő 

előadás alkalmával. Rendeztek 
zsíros kenyér partikat, köszön-
tötték névnaposaikat. Kifejezte 
azon reményét, hogy a decem-
ber 9-ei évzáró rendezvényü-

ket is meg 
tudják majd 
tartani. 

Igen aktív 
volt az év, 
hiszen részt 
vettek több 
p á l y á z a t i 
programban, 
így a fogyaté-
kosok esély-
egyenlőségét 

segítő Montázs projektben is. A megyei elnökség 
és a küldöttgyűlés több ülést is tartott a különbö-
ző településeken, hogy előkészítse a július 25-ei 
ópusztaszeri megyei vezetőségválasztó közgyűlést, 
ahol új elnököt választottak Kurucsai Szabolcs sze-
mélyében, és Farkas László lett a megyei titkár. 

Kurucsai Szabolcs megyei elnök eljött a szentesi 
közgyűlésre és bemutatkozott a csoporttagoknak. 
Elmondta, hogy az üzleti szférában dolgozó fiatal-
ként nagy esélyeket lát az egyesület megújításában, 
fiatalításában. Több lehetőséget szeretnének adni a 
csoporttitkároknak, és a mintegy 2000 megyei tag 
legrászorultabbjai számára igyekeznek minél több 
adományt gyűjteni és kiosztani. Azon dolgoznak, 
hogy a tagkönyveikkel a tagok számos szolgáltatást 
tudjanak kedvező feltételekkel igénybe venni a jö-
vőben.                                   Kép és szöveg: Dömsödi Teréz

MEGÚJULÁSOK VÁRHATÓK A 
MOZGÁSKORLÁTOZOTTAKNÁL
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A kormányhivatali honlapon olvasható, hogy 
az Elektronikus Egészségügyi Szolgáltató Térben 
(www.eeszt.gov.hu) az Ügyfélkapuval rendelkező 
lakosok lekérdezhetik a koronavírus-tesztjük ered-
ményét. Az oldal, számos további hasznos informá-
ciót tartalmaz, már csak ezért is érdemes felkeresni.  

Megyénkben az igazolt fertőzöttek száma közel 
3000 fő, ezzel a 19 megye közül tartjuk a 6. helyet. 
A legkevésbé érintett megyék sorrendjében azon-
ban történt változás, most már nem Békés megye, 
hanem Tolna megye a legkevésbé érintett a járvány-
nyal. Itt a fertőzöttek száma még nem éri az 1000 
főt. (Forrás: www.koronavirus.gov.hu.) 

Fontos kérdés, hogy mi legyen az egyszer hasz-
nálatos maszkok sorsa? Több internetes portál fog-
lalkozik ezzel a kérdéssel. Van, ahol a bolygó újabb 
ökológia katasztrófáját okozhatja a rengeteg hasz-
nált maszk, mint a fertőzés terjesztésére is alkalmas 
eszköz, kommunális hulladékba helyezése, eldobá-
sa, vizekbe kerülése. E veszélyes hulladék, ahogy 
pl. a használt pelenkák, tamponok, egészségügyi 
betétek, szervezett gyűjtése nem megoldott, ezek 
jobb esetben a szelektív, vagy a háztartási hulladék-
ban kötnek ki.

A Mandiner szerint az USA-ban él Tom Szaky 
feltaláló, akinek a cége szinte minden veszélyes 
hulladékot újrahasznosít. Így pl. használt tampo-
nokból fogkeféket készítenek. Az újrahasznosítás 
előtt a veszélyes hulladéknak számító használt tam-
ponokat sugárkezeléssel fertőtlenítik, majd követ-
keznek a további eljárások. 

Mi az egyszer használatos szájmaszkkal ma azt 
tehetjük, és tegyük, hogy gyűjtsük őket zacskóban, 
és csak néhány nap után tegyük ki a szelektív gyűj-
tőbe! Ez alatt az idő alatt állítólag a fertőzőképes-
ségét elveszíti a maszk. Semmi esetre se dobáljuk 
széjjel! Jó volna a városban olyan hely és edény, 
ahol egyben lehetne gyűjteni az anyagában egy-
máshoz nagyon hasonlatos veszélyes hulladékokat, 
mint a használt pelenka, egészségügyi és tisztasá-
gi betétek, vagy az egyszer használatos szájmaszk. 
Aki teheti, váltson inkább a mosható változatra!  -te-

VÍRUS INFORMÁCIÓK

A csongrádi uszodában szeptember első hét-
végéjén népes mezőny gyűlt össze a szenior 
úszóversenyre az ország minden részéből. Most 
külföldi egyesületek nem képviseltették magukat, 
a jelenlegi helyzet miatt. Az idő kegyes volt a 
résztvevőkhöz, hiszen kellemes nyár végi, napsü-
téses idő segítette, hogy a versenyzők minél jobb 
teljesítményt érjenek el. 

A verseny egyben alkalmat adott 
arra, hogy a Magyar Szenior Úszók 
Országos Szövetsége a tavaszi idő-
szakban elhalasztott évzáró és tiszt-
újító közgyűlését megtarthassa. A 
közgyűlés a 2019-es év beszámolójá-
nak elfogadása után titkos szavazáson 
megválasztotta az új elnökséget és 
bizottsági tagokat. Csongrád-Csanád 
megyéből három fő kapott bizalmat 
az új  vezetőségben. Pólyáné Téli Évát 
alelnöknek, Gergely Ildikót elnökségi 
tagnak, míg Tari Lászlót a fegyelmi 
bizottság tagjának választották meg. 

A Szentesi Delfin Egészségmegőr-
ző Sport Club népes csapattal képvi-
seltette magát a versenyen, s kiemel-
kedően szerepelt. 

EGYÉNI EREDMÉNYEK:
Pengő Erzsébet: 1. hely 800 gyors, 100 

gyors, 200 vegyes, 400 gyors, 200 
mell, 200 gyors. Dr. Borzi Miklós: 1. hely 
800 gyors, 400 gyors, 200 gyors, 100 
gyors, 50 gyors, 3. hely 50 mell, és 
100 mell. Tari László: 1. hely: 200 hát, 
100 hát, 200 gyors, 2. hely 800 gyors.
Melkuhn Dezső: 1. hely: 800 gyors, 200 
vegyes, 400 gyors, 100 pille, 200 
gyors, 2. hely: 200 hát. Horváth Roland: 
1. hely: 400 gyors, 200 mell, 50 gyors, 

100 hát, 50 mell. Bocskai Zsófia: 1. hely: 
1. hely: 200 vegyes, 100 pille, 2. hely: 
50 pille, 100 gyors, 50 gyors. Pólyáné 
Téli Éva: 1. hely: 200 mell, 50 mell. Bod-
nár Istvánné: 1. hely: 50 gyors, 50 mell. 
Kovács Attila: 1. hely: 50 gyors, 2. hely: 
800 gyors, 400 gyors, 100 hát. Demeter-
né Zsuzsa: 1. hely: 100 hát, 2. hely: 200 
hát, 50 hát. Biár Nelli: 1. hely: 100 mell, 
2. hely: 50 mell, 5. hely: 50 gyors. Kó-
kai László: 1. hely: 100 gyors, 2. hely: 50 
hát. Lucz Imre: 2. hely: 50 pille, 50 hát, 3 
hely: 100 gyors, 50 gyors, 50 mell, 4. 
hely: 100 mell. Nyéki Anikó: 2. hely: 50 
pille, 100 gyors. Ferke Gáborné: 2. hely: 
50 hát. Gálfi László: 2. hely: 50 mell. Sin-
ka Márta: 3. hely: 100 gyors, 100 mell. 
Török Imre Gábor: 3. hely 50 mell, 6. hely: 
50 gyors. Tóth Lászlóné: 3. 50 gyors. Kókai 
Ibolya: 2. hely: 100 mell, 3. hely: 50 pil-
le. Szabó Imre: 4. hely: 50 mell, 5. hely: 
50 pille. Dr. Szabó László: 3. hely: 50 pille

VÁLTÓK:
4x50 férfi gyorsváltó V. kcs. 1. Szentes 

(Szabó Imre, Borzi Miklós, Kókai 
László, Dr. Szabó László). VI. kcs. 1. 
Szentes Mix (Melkuhn Dezső, Lucz 
Imre, Kanyó Ádám, Faragó Attila).

4x50 m női gyorsváltó II. kcs 1 Szentes 
(Biár Nelli, Nyéki Anikó, Kókai Ibo-
lya, Sinka Márta). V. kcs. 2. Szentes 
(Pengő Erzsébet, Bocskai Zsófia, De-
meterné Zsuzsa, Ferke Gáborné).

4x50 m férfi vegyesváltó IV. kcs 2. Szen-
tes (Tari László, Horváth Roland, 
Kovács Attila, Dr. Borzi Miklós). VI. 
kcs 1. Szentes Mix (Lucz Imre, Gálfi 
László, Melkuhn Dezső).

XIII. ORSZÁGOS SZENIOR ÚSZÓVERSENY

4x50 m női vegyesváltó III. kcs 2. Szentes (Téli Éva, 
Biár Nelli, Nyéki Anikó, Pengő Erzsébet). VI. kcs 
1. Szentes Mix (Emhő Klára, Tóthné Katalin, Bocskai 
Zsófia, Bodnár Istvánné).

Pólyáné Téli Éva

Mivel csodálatosan szép, nap-
sütéses őszünk van, így aktuális  
Kocsis Noémi: Bakancslista - 
Magyarország  777 lenyűgöző 
hazai úti célt bemutató most 
megjelent útikönyve.

777 lenyűgöző és iz-
galmas hazai utazásra 
csábít a Bakancslista - 
Magyarország. Páratlan 
ötletekkel szolgál, ha 
csak egy rövid kirucca-

násra, hétvégi kirándulásra vagy akár hosszabb or-
szág nézésre vágynánk - családdal, barátokkal vagy 
a párunkkal, nyugalmas feltöltődésre vagy épp ak-
tív pihenésre áhítozva. Bakancsot húzva, vagy ele-
gáns ruhába bújva, pazarul elengedett pénztárcával 
vagy éppen fillérekből kivitelezve a nagy kalandot. 

Kocsis Noémi bámulatos könyvéből mindenfé-
le variációra bőven kapunk ihletet! Fürdőzzünk és 
sakkozzunk egyszerre a Széchenyi fürdőben; néz-
zük meg, hogyan nyilaznak lóhátról Kaposmérő-
ben; tudjuk meg a vácrátóti arborétumban, milyen 
étel főzhető a liliomfa szirmából; mossunk aranyat 
Mohácsnál; bálozzunk barokkosan Győrben; evez-
zünk télen egy gőzölgő csatornán Hévíztől a Bala-
tonig; süssünk hamuban sült pogácsát Kunszállá-
son; vagy utazzunk az igazi Zsuzsi vonaton!

Lantos Eszter

Könyvajánló

 777 HAZAI ÚTI CÉLA Szentesi Kiss Bálint Kötélugró SE sportolói is na-
gyon szép eredményeket értek el az elmúlt évben. 

A koronavírus-járvány miatt, tavasz helyett a szeptember 
25-én megtartott városi ünnepségen, a következő sporto-
lók részesültek jutalomban.

Vass Sándor az Országos Páros és Csapatbaj-
nokságon párosban három 1. hely, Országos 
Egyéni és Páros Kötélugró Bajnokságon 
egyéniben négy 1. helyezért, Vass Mónika az 
Országos Páros és Csapatbajnokságon pá-
rosban három 1. helyezést, Pataki Lili az Or-
szágos Páros és Csapatbajnokságon páros-
ban kettő 1. helyet, csapatban egy 3., négy 
2. és kettő 1. helyezést, Európa Bajnokságon 
csapatban egy 3. helyezést ért el. Sebesy Gré-
ta az Országos Páros és Csapatbajnokságon 
párosban kettő 1., csapatban egy 3., négy 2. 
és kettő 1., Európa Bajnokságon egyéniben 
egy 1., csapatban egy 3. helyezést szerzett.  
Őze Virág az Országos Páros és Csapatbajnok-
ságon csapatban egy 3., négy 2. és kettő 1., 
Európa Bajnokságon egyéniben egy 3., csa-
patban egy 3. helyezést szerzett. Varga Dorina 
az Országos Páros és Csapatbajnokságon 
párosban három 1., csapatban hét 1. és egy 
3., Országos Egyéni és Páros Kötélugró Baj-
nokságon párosban egy 2. és kettő 1., Európa 
Bajnokságon csapatban egy 3. helyezéssel 
végzett. Varga Márk az Országos Páros és Csa-
patbajnokságon párosban kettő 1. és egy 2., 
csapatban hét 1. és egy 3., Országos Egyéni 
és Páros Kötélugró Bajnokságon egyéniben 
egy 3., kettő 2. és egy 1., párosban három 
2., Európa Bajnokságon csapatban egy 3. 
helyezéssel szerepelt. Podmaniczki Panna (képen) 
az Országos Páros és Csapatbajnokságon pá-

rosban három 1. hely, csapatban egy 3., 
négy 2. és kettő 1., Országos Egyéni és 
Páros Kötélugró Bajnokságon egyéniben 
kettő 2. és egy 1., párosban egy 2. és kettő 
1., Európa Bajnokságon egyéniben egy 2. 
és egy 1., csapatban egy 3. helyezést ért el. 
Táborosi Réka az Országos Egyéni és Páros 
Kötélugró Bajnokságon párosban három 
2. helyezést szerzett. Gát Luca az Országos 
Egyéni és Páros Kötélugró Bajnokságon 
párosban egy 3., egy 2. és egy 1. helye-
zéssel végzett. Tarjányi Orsolya az Országos 
Páros és Csapatbajnokságon párosban 
kettő 1. és egy 2., csapatban hét 1. és egy 
3., Országos Egyéni és Páros Kötélugró 
Bajnokságon párosban egy 3., egy 2. és 
egy 1., Európa Bajnokságon csapatban 
egy 3. helyezést tudhat magáénak. Varga 
Máté (képen) az Országos Páros és Csa-
patbajnokságon párosban kettő 2. és egy 
1., csapatban hét 1. és egy 3., Országos 
Egyéni és Páros Kötélugró Bajnokságon 
egyéniben egy 3. és három 1., párosban 
három 1., Európa Bajnokságon egyéniben 
egy 2., párosban egy 1., csapatban egy 3. 
helyezéssel büszkélkedhet. 

Vass Vivien (képen) az Országos Pá-
ros és Csapatbajnokságon párosban 
kettő 2. és egy 1., csapatban hét 1. 
és egy 3., Országos Egyéni és Páros 
Kötélugró Bajnokságon egyéniben 
egy 3. és egy 2., párosban három 1., 
Európa Bajnokságon párosban egy 
1., csapatban egy 3. helyezést ért el. 

Felkészítő edzők: Vass Vivien, Tarjányi Or-
solya, Varga Máté és Valkayné Gombás Gab-
riella.                  

                                                                 
Fotók: D. T. A díjakat Vidovics Zoltán a 

Sportbizottság elnöke adta át. 
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